
4 nieoczywiste sposoby na sandacze

Grzegorz Marcinkiewicz: „Rozpoczęliśmy nowy sezon sandaczowy 2025. Zarówno
technika prowadzenia przynęt, jak i sam sprzęt, rozwijają się w błyskawicznym tempie.
W morzu nowinek i innowacji jedno jednak pozostaje niezmienne: pasja i niegasnące
pragnienie spotkania z dużym sandaczem oraz przeżycia emocjonującego holu, który
zapisze się w pamięci na długie lata.

W tym artykule przedstawi? kilka alternatywnych metod po?owu, które z powodzeniem mog? zast?pi?
klasyczne ?owienie z opadu, cz?sto przynosz?c równie dobre, a czasem nawet lepsze efekty. Jako w?dkarz
specjalizuj?cy si? w ?owieniu w rzekach, podziel? si? te? kilkoma wskazówkami, jak wykorzysta? te techniki
nie tylko na wodzie stoj?cej, ale w?a?nie w wodach p?yn?cych.

Ciep?e noce – powierzchniowe polowania

Latem, gdy noce staj? si? ciep?e i bezwietrzne, wielu w?dkarzy staje na g?ówkach i ?owi klasycznie, z
opadu. Tymczasem sandacze bardzo cz?sto podchodz? wtedy pod sam brzeg w poszukiwaniu drobnicy,
która chowa si? na p?yciznach. To idealny moment, by si?gn?? po woblery.

Szczególnie skuteczne s? smuk?e woblery o subtelnej pracy, prowadzone powoli po p?ytkiej wodzie.
Modele typu Rapala Shadow Rap Shad czy Ripstop to doskona?y wybór. Ich spokojna akcja imituje s?ab?,
rann? rybk? za? ten drugi ma ogonek, który podczas podci?gania wywija woblera tak, aby prezentowa? si?
jak ukleje ocieraj?ce si? o dno. To w?a?nie te rybki, gdy ustawiaj? si? bokiem do dna, odbijaj? od siebie
?wiat?o, które dla sandacza jest sygna?em mówi?cym jedno: „kolacja”.

Nie od dzi? wiadomo, ?e oczy sandaczy skonstruowane s? tak, aby dostrzega? najmniejszy b?ysk w
wodzie. St?d te? zastosowanie brokatów, odpowiedniej palety barw lub kotwiczek z chwostami ma ogromne
znaczenie, cz?sto decyduj?ce o naszym sukcesie lub pora?ce. Zw?aszcza w m?tnych wodach rzek.

Woblery 6–12 cm, p?ywaj?ce lub wolno ton?ce, to ?wietny wybór, a ich g??boko?? pracy musi by? tak
dobrana, aby po wej?ciu na wyp?ycenie nie grz?z?y w nam w zaczepach p?osz?c wszystkie ryby.



Kolory naturalne: per?a, srebro lub niebieski grzbiet z per?owym brzuszkiem i czerwonym gard?em - to
klasyka, która zawsze musi by? w moim pude?ku. Cz??ciej te? zamiast kolorami staram si? „?onglowa?”
g??boko?ci? pracy.

Podanie przyn?ty cz?sto staram wykona? na dwa sposoby. Pierwszy z nich to rzut na otwart? wod?.
Oczekuj?, ?e wobler pchany si?? nurtu zacznie sp?ywa? na p?ycizn?. Cz?sto wtedy nawet nie zwijam
ko?owrotka kontroluj?c tylko napi?cie plecionki. Niejednokrotnie w?a?nie granica wyp?ycenia jest miejscem,
gdzie nast?puje atak.

Drugi sposób to podanie przyn?ty równolegle do linii brzegowej i zwijanie lekko „twitchowym” ruchem, który
b?dzie imitowa? rybk? ocieraj?c? si? o dno. Prowadzenie w obu przypadkach z d?ugimi pauzami – cz?sto
to w?a?nie wtedy nast?puje branie.

?owienie nocne jednak nie jest dla ka?dego wi?c w dalszej szcz??ci skupimy si? bardziej na dziennych
metodach po?owu. Nie nale?y jednak ogranicza? si? tylko do stereotypowych pór ?owienia sandaczy. Ten
drapie?nik potrafi by? tak nieprzewidywalny, ?e ataki w samo po?udnie, przy pe?nym upale, nikogo nie
powinny dziwi?.

Boczny trok – szybkie poszukiwanie

Cho? kojarzony g?ównie z okoniami i z dzieci?cym zestawem, boczny trok mo?e by? zaskakuj?co
skuteczny tak?e na sandacze. Szczególnie w zat?oczonych ?owiskach, gdzie klasyczne metody przestaj?
przynosi? zamierzony efekt. W Niemczech lub Holandii traktowany jest jako bro? na chimeryczne
drapie?niki. Za? ja wykorzystuje go bardzo cz?sto na wody, których nie znam, poniewa? mog? ob?owi?
bardzo du?? powierzchni? w krótkim czasie, przeprowadzaj?c przyn?t? nad g?owami drapie?ników. Ma to
ogromne znaczenie, gdy ryby s? podniesione nad dno. Wtedy ?owienie z opadu cz?sto nie przynosi efektu,
poniewa? ryby s? wy?ej, ni? prezentowana przyn?ta, a pami?ta? trzeba, ?e sandacz niech?tnie nurkuje aby
goni? zdobycz. Za to z zaciekawieniem podniesie si? w gór? zachowuj?c si? jak kot, któremu instynkt nie
pozwala odpu?ci? okazji polowania.

Oczywi?cie, ?e tutaj ma znaczenie wiele czynników i sandaczom, jak i wszystkim rybom, zdarza si? zbiera?
nawet martwy pokarm le??cy na dnie poniewa? ryby nie polegaj? tylko na wzroku, który cz?sto jest
skierowany w przód i w gór?. Linia boczna oraz zmys? powonienia to bro?, która pomaga im w ka?dych
warunkach. Lecz skupiamy si? tutaj na z?owieniu ryby cz??ciej, ni? raz na jaki? czas, nawet w wodzie,
której nie znamy. Stosuj?c t? metod? przez lata wypracowa?em sobie kilka schematów, a wspóln? ich
cech? jest ..."

Grzegorz Marcinkiewicz na stronie 36 WW 7/25 przedstawia cztery techniki po?owu sandaczy. 
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